

**АВТОРЫ №3(243)2022**

**МЕТЛЕНКОВ НИКОЛАЙ ФЕДОРОВИЧ**

д. арх., проф., Московского архитектурного института (государственной академии), проф. каф. «Архитектура», НИУ «Московский Государственный строительный университет», проф. каф. «Архитектура», Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия

**NIKOLAI METLENKOV**

Dr. of Architecture, Professor, Professor Moscow Institute of Architecture (State Academy), Professor Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Professor of the State University of Land Management, Moscow, Russia

**Круглый стол «МАЛОЭТАЖНАЯ РОССИЯ» \\\ «LOW-RISE RUSSIA»**

**КРАШЕНИННИКОВ АЛЕКСЕЙ ВАЛЕНТИНОВИЧ (модератор)**

д. арх., проф. каф. «Градостроительство», дир. Центра повышения квалификации «Урбанистика», Московский архитектурный институт (государственная академия), Москва, Россия  
Академик Академии профессионального образования

**ALEKSEY KRASHENINNIKOV**

Doctor of Architecture, Professor of the Department of Urban Planning, Director of «URBANISTICA» Training Centre of Higher Professional Education, Moscow Architectural Institute (State Academy), Moscow, Russia  
Academician of the Russian Academy of Vocational Education

**АЛЬ САВАФИ МОХАММЕД ХАСАН АБОХАРИМА**

м.к., асс. лектора, преп. государственного университета Сумера, отделение наук о Земле, город Рифаи, провинция Ди-Кар, Ирак  
**AL SAWAFI MOHAMMED HASAN ABOKHARIMA**  
M.Sc. Assistant Lecturer, Lecturer at Sumer Governmental University, Earth Sciences Department, Rifai City, Dhi Qar governorate, Iraq

**АЛЬ-ХАЙКАН АМИР ХАКИМ АБД**

доц., асс. проф., лектор в университетском колледже Аил-Мустакаль, факультет машиностроения, город Хилла, провинция Вавилон, Ирак  
**AL-KHAYKAN AMEER HAKIM ABD**  
Ph.D., Assistant Professor Lecturer At Al-Mustaqbal University College, Mechanical Engineering Department, Hillah City, Province Of Babylon, Iraq

**АЛЬ-ХАРСАН ИБРАГИМ ХАСАН**

доц., асс. проф., лектор Исламского университета Наджафа, факультет компьютерных технологий, город Наджаф, провинция Наджаф, Ирак  
**AL-KHARSAN IBRAHIM HASAN**  
Ph.D., Assistant Professor Lecturer At The Islamic University Of Najaf, Department Of Computer Technical Engineering, Najaf City, Najf, Iraq

**БАЖЕНОВА ЕЛЕНА СЕРГЕЕВНА**

канд. арх., проф., зав. каф. «Архитектурная практика», Московский архитектурный институт (государственная академия), Москва, Россия  
**ELENA BAZHENOVA**  
PhD (Arch.), Professor, Head of Architectural Practice Department, Moscow Institute of Architecture (State Academy), Moscow, Russia

**ГЕРЦБЕРГ ЛОРА ЯКОВЛЕВНА**

д.т.н., г.н.с., ФГБУ «ЦНИИП Минстроя России», Москва, Россия  
**LORA GERTSBERG**  
Doctor of Technical Sciences, Chief Researcher of Federal State Budget Institution «Central Scientific-Research and Project Institute of the Construction Ministry of Russia», Moscow, Russia

**ГОНЧАРОВА АННА ВИКТОРОВНА**

маг., Белгородский государственный технологический университет им. В.Г. Шухова, Белгород, Россия  
**ANNA GONCHAROVA**  
Master student, Belgorod State Technological University named after V. G. Shukhov, Belgorod, Russia

**ГОРБЕНКОВА ЕЛЕНА ВЛАДИМИРОВНА**

д.т.н., доцент, независимый исследователь, Польша  
**ELENA GORBENKOVA**  
Doctor of Technical Sciences, Associate Professor, Independent Researcher, Poland

**ДАНИЛИНА НИНА ВАСИЛЬЕВНА**

д.т.н., доц., зав. каф. «Градостроительство», Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет, Москва, Россия  
**NINA DANILINA**  
Doctor of Technical Sciences, Head of the Department of Urban Planning, National Research Moscow State University of Civil Engineering, Moscow, Russia

**ДУБИНО АНАСТАСИЯ МИХАЙЛОВНА**

маг. арх., асп. каф. Архитектуры и градостроительства, Белгородский государственный технологический университет им. В.Г. Шухова, Белгород, Россия.  
**ANASTASIA DUBINO**  
Postgraduate Student of the Department of Architecture and Urban Planning, Belgorod State Technological University named after V.G. Shukhov, Belgorod, Russia

**ЗИЯТДИНОВ ТИМУР ЗУФАРОВИЧ**

асп. каф. «Градостроительство», Московский архитектурный институт (Государственной академии) спец. ФАУ «Единый институт пространственного планирования РФ» (ЕИПП РФ), Москва, Россия  
**TIMUR ZIYATDINOV**  
Postgraduate Student, Urban Planning Department, Moscow Institute of Architecture (State Academy), Moscow, Russia

**КУКИНА ИРИНА ВАЛЕРИЕВНА**

канд. арх., проф. каф. Градостроительства, Сибирский федеральный университет, ст. науч. сотр., НИИТИАГ, филиал ФГБУ «ЦНИИП Минстроя России», г. Красноярск, Москва, Россия  
**IRINA KUKINA**  
Ph. D. in Architecture, Professor of the Department of Urban Design and Planning, Siberian federal University, Senior Research Fellow of Scientific Research Institute of the Theory and History of Architecture and Urban Planning, branch of the Federal State Budget Institution «Central Scientific-Research and Project Institute of the Construction Ministry of Russia», Krasnoyarsk, Moscow, Russia

**ЛАДИК ЕЛЕНА ИГОРЕВНА**

канд. арх., доцент Высшей школы дизайна и архитектуры Инженерно-строительного института, Санкт-Петербургский политехнический университет Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия.  
**ELENA LADIK**  
Ph.D in Architecture, Assistant Professor Higher School of Design and Architecture, Institute of Civil Engineering, Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia.

**МОИСЕЕВ ЮРИЙ МИХАЙЛОВИЧ**

д. арх., проф. каф. «Градостроительство», Московский архитектурный институт (государственная академия), Москва, Россия  
**IOURI MOISSEEV**  
Doctor of Architecture, Professor of the Urban Planning Department, Moscow Institute of Architecture (State Academy), Moscow, Russia

**ПЕРЬКОВА МАРГАРИТА ВИКТОРОВНА**

д. арх., доцент, директор Высшей школы дизайна и архитектуры Санкт-Петербургского политехнического университета Петра Великого, Санкт-Петербург, Россия  
**MARGARITA PERKOVA**  
Doctor of Architecture, Associate Professor, Head of the Graduate School of Design and Architecture Peter the Great St. Petersburg Polytechnic University, St. Petersburg, Russia

**ТЕПЛОВА ИРИНА ДМИТРИЕВНА**

ст. преп. каф. «Градостроительство», Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет, Москва, Россия  
**IRINA TEPOVA**  
Senior Lecturer of the Department of Urban Planning, National Research Moscow State University of Civil Engineering, Moscow, Russia

**ФОЛИЧ ЛЮБИША М.**

д. арх., проф. учебной программы Архитектура, Факультета Технические Наук, Приштинский университет с временной штаб-квартирой в Косовска-Митровице, Сербия  
**LJUBIŠA FOLIĆ**  
Ph.D. Professor Department of Architecture, Faculty of technical science, University of Priština in Kosovska-Mitrovica, Serbia

**ЯРМОШ ТАТЬЯНА СТАНИСЛАВОВНА**

канд. соц. наук, зав. каф. Архитектуры и градостроительства, Белгородский государственный технологический университет им. В.Г. Шухова, Белгород, Россия.  
**TATYANA YARMOSH**  
Ph.D in Sociological Sciences, Head of the Department of Architecture and Urban Planning, Belgorod State Technological University named after V.G. Shukhov, Belgorod, Russia

**КОНЦЕПЦИИ \\\ CONCEPTS**

**АРГАЛ ЭДГАР СЕРАФИМОВИЧ**  
д. т. н., консультант НИУ «Московский Государственный строительный университет», Москва, Россия Академик АПВН, почётный строитель Москвы  
**EDGAR ARGAL**  
Dr. Sci. Tech, Consultant Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia  
Academician of the APVN, Honorary Builder of Moscow

**БУБЕНИА ФАЙСАЛ**

асп. каф. «Архитектура», НИУ «Московский Государственный строительный университет», Москва, Россия  
**FAISAL BUBENIA**  
Postgraduate Student of the Department «Architecture», Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

**ВЕРХОТУРОВ ФИЛИПП ВЛАДИМИРОВИЧ**

арх., лицо, прикрепленное для подготовки диссертации на соискание учёной степени кандидата наук, кафедра «Советская и современная зарубежная архитектура», Московский архитектурный институт (государственная академия), Москва, Россия  
**FILIPP VERKHOTUROV**  
Architect, Applicant for a PhD in Architecture, Moscow Institute of Architecture (State Academy), Moscow, Russia

**ВЕРХОТУРОВА МАРИЯ ВЛАДИМИРОВНА**

ст. преп. каф. «Архитектура», Национальный исследовательский университет «Московский государственный строительный университет» (НИУ МГСУ), Москва, Россия  
**MARIYA VERKHOTUROVA**  
Senior Lecturer at the Department of «Architecture», National Research Moscow State University of Civil Engineering (NRU MGSU), Moscow, Russia

**ЗАЙЦЕВА АЛЕКСАНДРА ПАВЛОВНА**

асп. каф. «Архитектура», Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия  
**ALEXSANDRA ZAYTSEVA**  
Postgraduate Student of the Department «Architecture», State University of Land Management, Moscow, Russia

**ЕМАНОВА ЮЛИАНА ГЕННАДЬЕВНА**

к. пед. н., доц., доц. Казанский федеральный университет, Институт дизайна и пространственных искусств, Кафедра дизайна и национальных искусств, Казань, РТ, Россия  
**JULIANA EMANOVA**  
Assistant professor of Pedagogy, Institute of Design and Spatial Arts Kazan Federal University, Kazan, RT, Russia

**ИЛЬВИЦКАЯ СВЕТЛАНА ВАЛЕРЬЕВНА**

д. арх., проф., зав. каф. «Архитектура», Государственный университет по землеустройству, проф. каф. «Архитектура» Института строительства и архитектуры, Национальный исследовательский Московский государственный строительный университет (НИУ МГСУ), Москва, Россия  
**SVETLANA ILVITSKAYA**  
Doctor of Architecture, Professor, Head of the Department «Architecture», State University of Land Management, Professor of the Department of Architecture, Institute of Construction and Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia  
Academician of the Academies of Professional Education

**КАРАМОВА КЛАРА ХАКИМОВНА**

к.пед.н., доц., доц. Казанский федеральный университет, Институт дизайна и пространственных искусств, Кафедра дизайна и национальных искусств, Казань, РТ, Россия  
**KLARA KARAMOVA**  
Assistant Professor of Pedagogy, Institute of Design and Spatial Arts Kazan Federal University, Kazan, RT, Russia

**КОМИССАРОВ АНДРЕЙ ВЯЧЕСЛАВОВИЧ**

асп. каф. «Архитектура», Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия  
**ANDREY KOMISSAROV**  
Postgraduate Student of the Department «Architecture», State University of Land Management, Moscow, Russia

**ЛЕДЕНЕВА ГАЛИНА ЛЕОНИДОВНА**

канд. арх., проф., проф. каф. «Архитектура и градостроительство», Тамбовский государственный технический университет, Тамбов, Россия  
**GALINA LEDENEVA**  
Professor, Candidate of Architecture, Professor of the Department of Architecture and Building Construction, Tambov State Technical University, Tambov, Russia

**МЕЛЬНИКОВА ИРИНА БОРИСОВНА**

канд. арх., доц. доц. каф. «Архитектура», Национальный Исследовательский Московский Государственный Строительный Университет (НИУ МГСУ), Москва, Россия  
**IRINA MELNIKOVA**  
PhD in Architecture, Associate Professor, Associate Professor of the Department of «Architecture», Moscow State University of Civil Engineering, Moscow, Russia

**ПАНУХИН ПЕТР ВЛАДИМИРОВИЧ**

канд. арх., проф. каф. Истории архитектуры и градостроительства, зав. каф. Военная архитектура Московского архитектурного института (государственная академия), Москва, Россия  
**PETER PANUHN**  
PhD in Architecture, Professor of the Department of History of Architecture and Urban Planning, Head of Department of Military Architecture, Moscow Architectural Institute (State Academy), Moscow, Russia

**ПИМЕНОВА ПОЛИНА АЛЕКСЕЕВНА**

маг. каф. «Архитектура», Национальный Исследовательский Московский Государственный Строительный Университет (НИУ МГСУ), Москва, Россия  
**POLINA PIMENOVA**  
Master's degree Student, Moscow State University of Civil Engineering, Moscow, Russia

**РЫЖАНКОВА ЛИЛИЯ НИКОЛАЕВНА**

к. т. н., доц., доц. Российского университета дружбы народов, Москва, Россия  
**LILIA RYZHANKOVA**  
Ph. D. in Tech, Associate Professor, RUDN University, Moscow, Russia

**РЫЖИКОВ ВАСИЛИЙ ОЛЕГОВИЧ**

канд. искусств., доц. каф. «Художественное проектирование интерьеров», Московская государственная художественно-промышленная академия им. С.Г. Строганова, Москва, Россия  
**VASILY RYZHIKOV**  
Ph.D. (Arts), Associate Professor of Department of Artistic Design of Interiors, Moscow state Stroganov Academy of Design and Applied Arts, Moscow, Russia

**ХАРИТОНОВА ДАРЬЯ МИХАЙЛОВНА**

доц. каф. «Художественное проектирование интерьеров», Московская государственная художественно-промышленная академия им. С.Г. Строганова, Москва, Россия  
**DARIA KHARITONOVA**  
Associate Professor of Department of Artistic Design of Interiors, Moscow state Stroganov Academy of Design and Applied Arts, Moscow, Russia

**ЧЖАН СЯОЦЗЮНЬ**

асп. каф. «Архитектура», НИУ «Московский Государственный строительный университет», Москва, Россия  
**XIAOJUN ZHANG**  
Postgraduate Student of the Department of Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

**ЯО ЛЮБОВЬ МАРКЕЛОВНА**

д.соц.н., проф., проф. Казанский федеральный университет, Институт дизайна и пространственных искусств, Кафедра дизайна и национальных искусств, Казань, РТ, Россия  
**LUBOV YAO**  
Doctor of Sociology, Professor, Professor, Institute of Design and Spatial Arts Kazan Federal University, Kazan, RT, Russia

**ЯО МИХАИЛ КОНСТАНТИНОВИЧ**

к.соц.н., доц., доц. Казанский федеральный университет, Институт дизайна и пространственных искусств, Кафедра дизайна и национальных искусств, Казань, РТ, Россия  
**MIKHAIL YAO**  
Assistant Professor of Sociology, Institute of Design and Spatial Arts Kazan Federal University, Kazan, RT, Russia

**ПРОФЕССИОНАЛЬНАЯ РЕПЛИКА \\\ PROFESSIONAL REPLICA**

**ЧЕРКАСОВ ГЕОРГИЙ НИКОЛАЕВИЧ**  
д. арх., проф. каф. «История архитектуры и градостроительства», Московский архитектурный институт (государственная академия), Москва, Россия  
**GEORGIY CHERKASOV**  
Doctor of Architecture, Professor of Department «History of Architecture and City Planning», Moscow Institute of Architecture (State Academy), Moscow, Russia

**ТЕЗАУРУС \\\ THESAURUS**

**ГРИБКОВ АНТОН АЛЕКСАНДРОВИЧ**  
преп. асп. каф. «Архитектура», НИУ «Московский Государственный строительный университет», Москва, Россия  
**ANTON GRIBKOV**  
Lecturer, Postgraduate Student of the Department of Architecture, Moscow State University of Civil Engineering (National Research University), Moscow, Russia

**КОНЕВА ЕКАТЕРИНА ВАЛЕРЬЕВНА**

канд. арх., доц., доц. каф. «Архитектура», Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия  
**EKATERINA KONEVA**  
Ph.D. in Architecture, Associate Professor, Professor of the Department of Architecture, State University of Land Management, Moscow, Russia

**СНЕЖКОВА ПОЛИНА ВЯЧЕСЛАВОВНА**

маг. каф. «Архитектура», Государственный университет по землеустройству, Москва, Россия  
**POLINA SNEZHKOVA**  
Master of Architecture, Department of the Department of Architecture, State University of Land Management, Moscow, Russia